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14. februar 2018 

 

 

Med henvisning til § 37 stk. 1 i Inatsisartut’s forretningsorden fremsættes følgende spørgsmål 

til besvarelse hos Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Såfremt man har sagt, at der er for mange uddelte fiskerilicenser, hvorfor har 

man så alligevel ikke taget skridt til at involvere flere nye fiskere? 

2. Er Naalakkersuisut enige i Naturinstituttets holdning til, at 

hellefiskebestanden i Diskobugten er til fare pga. overfiskeri i området? 

3. Jeg ønsker en nærmere forklaring fra Naalakkersuisut om, at overfiskning af 

forskellige fiskearter betyder, at diverse fiskearter er i fare for at lide overlast 

forskellige steder? 

4. Kan Naalakkersuisut i sit svarnotat præcisere, hvilke tiltag der er taget for at 

involvere nye fiskere indenfor området? 

5. Med henvisning til at kvoten af hellefisk i Upernavik fiskedistrikt i de seneste 

år ikke er blevet opfisket, hvorfor har Naalakkersuisut alligevel ikke taget 

skridt til at kvoten kan blive opfisket i fremtiden? 

6. Har Naalakkersuisut planer om at invitere til et fiskeriseminar, inden arbejdet i 

arbejdsgruppen vedrørende den nye fiskerilov bliver igangsat? 

7. Har Naalakkersuisut en holdning til, at det kun er arbejdet ift. den nye 

fiskerilov, der vil være omdrejningspunktet i forhold til et kommende seminar? 

I nægtende fald ønskes der nærmere forklaring herom. 

8. Har Naalakkersuisut planlagt ekstraordinære tiltag til, at fiskeriet i Sisimiut 

distrikt kan blive sikret ved at der bliver iværksat tiltag til, at fiskeriet i 

området kan sikres? 

9. At fiskeriet i Sisimiut området, reelt er blevet standset, har Naalakkersuisut da 

planer eller iværksat tiltag om hvordan fiskeriet i området kan blive sikret 

fremadrettet? 

10. Har Naalakkersuisut en holdning til, at der ifm. arbejdet ift. den nye 

fiskerilov, at frie rejekvoter kan blive solgt på “auktioner” til højest bydende 

interessenter? 

11. Har Naalakkersuisut ift. udarbejdelsen af den nye fiskerilov, planer om at 

yde større kvoter til jollefiskerne på kysten? 

12. Med henvisning til oplysninger fra Naalakkersuisut om, at der efter aftale 

er indgået en aftale om, hvilke parter der vil være involveret i arbejdet med 

den nye fiskerilov, hvem er da disse aftalepartnere? 

13. Inden der reelt er foretaget fiskeriundersøgelser, har Naalakkersuisut så 

alligevel besluttet at involvere nye aktører ift. fremtidens rejefiskeri ifm. 

arbejdet med den nye fiskerilov? 

 (Medlem af Inatsisartut Aqqaluaq B. Egede , Inuit Ataqatigiit) 

 

 

Begrundelse: 
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Da jeg mener at mine forrige spørgsmål til Naalakkersuisoq for Fiskeri ikke er blevet besvaret, 

fremsætter jeg følgende spørgsmål til besvarelse hos Naalakkersuisut. Jeg forventer at det 

vigtige arbejde i forhold til arbejdet med den nye fiskerilov vil betyde, at Naalakkersuisut vil 

bestræbe sig bedre for at besvare og oplyse dybere om arbejdet ift. arbejdsgruppen til den 

nye fiskerilov, og at Naalakkersuisut kommer med et klarere svar herom. Indkomne svar vil 

have betydning ift. forberedelsen af forslag til og arbejdet i den kommende Inatsisartut 

samling. 

 

Jeg forventer at modtage et svar på mine spørgsmål indenfor 10 arbejdsdage. 

 


